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Protokół nr 14/2024 

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji w dniu 30 grudnia 2024 r. od godz. 14.00 do godz. 

14.57 w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

Obecni według załączonej listy.  

Porządek obrad niniejszego posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektów uchwał: 

a) nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część południowego obszaru 

sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 

25 czerwca 2020 r. – ETAP I, 

b) nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038, 

c) nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok, 

d) nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem roku 

budżetowego 2024. 

4. Analiza zadań zrealizowanych nad Zalewem Nakło – Chechło. 

5. Informacja z realizacji inwestycji związanej z budową kanalizacji sanitarnej i rozbudową oczyszczalni 

ścieków. 

6. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń. 

7. Wolne głosy. 

8. Zakończenie.  

Ad. 1. 

Przewodniczący Komisji, radny Tadeusz Ledwoń, otwarł posiedzenie Komisji Gospodarki, Budżetu                        

i Inwestycji, po czym przywitał zebranych Radnych i gości. 

Ad. 2.  

• Wójt Gminy Świerklaniec Grzegorz Zadęcki – zwrócił się z prośbą o usunięcie z porządku obrad 

punktu 4. Analiza zadań zrealizowanych nad Zalewem Nakło – Chechło. 

 

Porządek obrad po dokonaniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektów uchwał: 

a) nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część południowego obszaru 

sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 

25 czerwca 2020 r. – ETAP I, 
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b) nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038, 

c) nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok, 

d) nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem roku 

budżetowego 2024. 

4. Informacja z realizacji inwestycji związanej z budową kanalizacji sanitarnej i rozbudową oczyszczalni 

ścieków. 

5. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń. 

6. Wolne głosy. 

7. Zakończenie. 

 

Ad. 3. 

a) nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część 

południowego obszaru sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I, 

 

• Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami                                             

i Nieruchomościami Ludmiła  Jaśkiewicz – wyjaśniła, że projekt uchwały merytorycznie nie różni się 

od tego, który został już uchwalony przez radę. Uchwalona wcześniej uchwała została uchylona 

przez Wojewodę Śląskiego ze względu na brak spójności treści uchwały  z załącznikiem oraz oddała 

głos projektantowi projektu w celu wytłumaczenia powodu uchylenia uchwały. 

• Projektant – wyjaśnił, że uchwała zawierała błąd techniczny. Pod uchwałę został podpięty wadliwy 

załącznik. Dodał, że przedstawiony projekt uchwały ma skorygowany załącznik – usunięto błędy 

techniczne. 

Głosowano w sprawie 

Wydanie opinii do projektu uchwały nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część 

południowego obszaru sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I, 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Kania 
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b) nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038, 

• Skarbnik Gminy Ewa Bączkowska – omówiła zmiany w uchwałach wprowadzone w formie 

autopoprawek. Poinformowała, że dokonano zwiększenia dochodów bieżących w kwocie 

2.966.462,00 zł w związku z otrzymanymi z Ministerstwa Finansów jako dodatkowe dochody na 

2024r. z tytułu udziałów we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych.  

Dokonano zwiększenia dochodów bieżących w kwocie 206.918,00 zł ze środków rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej. 

Dokonano zwiększenia dochodów bieżących w kwocie 13.581,60 zł związku z podpisaną umową na 

Asystenta rodziny w 2024r. 

Dokonano zmniejszenia w kwocie 12.750.000,00 zł w związku z przesunięciem realizacji zadania na 

2025r. w ramach wydatku inwestycyjnego pn.: „Rozwój energetyki rozproszonej opartej                          

o odnawialne źródła energii na terenie Gminy Świerklaniec”. 

W związku z przesunięciem realizacji inwestycji „Budowa kanalizacji sanitarnej w rejonie                      

ul. Jarzębinowej w Nakle Śląskim” dokonuje się przesunięcia środków własnych na zadanie 

„Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec” w kwocie 1.066.253,75 

zł. 

Dokonano zmniejszenia wydatków bieżących o kwotę 6.000,00 zł związaną z usługą utrzymania 

rowów melioracyjnych. 

Dokonano zmniejszenia wydatków majątkowych w kwocie 62.000,00 zł w związku z koniecznością 

zwiększenia zakresu opracowywanej dokumentacji projektowej dot. chodnika przy ul. Lasowickiej, 

decyzja administracyjna do sporządzonej dokumentacji projektowej, która zostanie wydana               

w 2025r., co wiąże się ze zmianą terminu zapłaty za przedmiotową dokumentację oraz wydatkiem 

za wykonanie robót budowlanych w 2025r. Wobec powyższego zadanie zostanie zdjęte z budżetu 

w 2024r. 

Zwiększa się wydatki majątkowe w kwocie 19.601,03 zł na zadanie „Budowa drogi wraz                             

z kanalizacją deszczową w ul. Obłoków w Nakle Śląskim oraz ul. Nakielskiej w Orzechu”. 

Dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w kwocie 16.000,00 zł w związku z niewykonanym 

planem na zużycie energii elektrycznej przy Centrum Przesiadkowym w Świerklańcu. 

Dokonać zmniejszenia wydatków bieżących w kwocie 5.000,00 zł w związku z niewykonaniem 

planu wydatków dot. realizacji dodatkowych zadań publicznych z zakresu turystyki – małe granty. 

Dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w łącznej kwocie 279.000,00 zł w związku                            

z niewykonaniem planu związanym z obsługą gospodarki mieszkaniowej, gospodarką gruntami           

i nieruchomościami oraz mieszkaniowym zasobem gminy. 

Dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w kwocie 31.000,00 zł w związku                                                 

z niewydatkowaniem środków uwzględnionych w planach finansowych. 

Dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w kwocie 372.301,03 zł w Administracji publicznej     

w związku z niewydatkowaniem środków uwzględnionych w planach finansowych oraz wydatków 

majątkowych w kwocie 61.000,00 zł. dotyczących zaplanowanego zakupu oprogramowania                 

w Urzędzie. 

Zwiększono w planie wydatków bieżących w kwocie 61.000,00 zł zaplanowano na zapłatę odsetek 

od zaciągniętych pożyczek w NFOŚiGW (Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej) oraz z WFOŚiGW (Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej). 
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Dokonano zmniejszenia w planie wydatków majątkowych 2024r. w kwocie 50.000,00 zł 

zaplanowanych na „Modernizację instalacji CO wraz z koncepcją zagospodarowania budynku przy 

ul. Oświęcimskiej 11 w Świerklańcu” i uwzględnienia ich w budżecie na 2025r. Ponadto dokonuje 

się zmniejszenia w kwocie 2.000,00 zł wydatków bieżących w związku z niewydatkowaniem 

środków ujętych w planie finansowych 2024 roku. 

Dokonano zmniejszenia w planie wydatków bieżących w kwocie 60.000,00 zł w związku                            

z rezygnacją pracownika z przejścia na emeryturę zatrudnionego w Ośrodku Pomocy Społecznej.  

Dokonano zwiększenia wydatków bieżących w kwocie 13.581,60 zł związku z podpisaną umową na 

Asystenta rodziny w 2024r. 

Zmniejszenia w planie wydatków majątkowych w kwocie 20.000,00 zł dokonano w związku ze 

zmianą okresu realizacji zadania „Budowa Oświetlenia OZE (odnawialne Źródła Energii) na terenie 

Gminy Świerklaniec w rejonach nieposiadających dostępu do sieci energetycznej”, przesuwając go 

na 2025r. 

Ponadto dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w kwocie 70.000,00 zł w związku                            

z modernizacją oświetlenia ulicznego w 2023r. Wobec czego wypracowano oszczędności związane 

ze zużycie energii elektrycznej. 

Dokonano również zmniejszenia wydatków w kwocie 12.850.000,00 zł w związku z przesunięciem 

zadania na 2025r. pn. „Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii na 

terenie Gminy Świerklaniec”. 

Zmniejszenia w planie wydatków majątkowych w kwocie 16.700,00 zł dokonuje się w związku ze 

zmianą okresu realizacji na 2025r. dla zadania „Opracowanie dokumentacji aplikacyjnej w ramach 

Programu Fundusze Europejskie dla Śląska 2021-2027: Zwiększenie roli turystyki i kultury                      

w rozwoju subregionalnym ZIT (Zintegrowane Inwestycje Terytorialne) – Remont Pałacu Kawalera 

w Świerklańcu”. 

Dokonano zmniejszenia wydatków majątkowych w kwocie 900,00 zł w związku z dokonanym 

zakupem piłkochwytu na boisko do piłki siatkowej w Orzechu na mniejszą kwotę niż początkowo 

planowano. 

Zmniejsza się przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych w kwocie 1.381.218,00 zł               

w związku ze zmianami dokonanymi w uchwale budżetowej spowodowane niezrealizowanymi 

niektórymi zadaniami. 

Zwiększono rozchody o kwotę 2.966.462,00 zł, która pochodzi z przyznanych dodatkowych 

środków na rok 2024r. z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, 

które wydatkowane zostaną w 2025r 

Nadmieniła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą głównie zmian 

przedstawionych w uchwale budżetowej. 

• Eugeniusz Wajs – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zmniejszenia przychodów ze sprzedaży 

innych papierów wartościowych, z czego wynika fakt, że w projekcie uchwały jest wpisana kwota 

1.074.300,00 zł a w omawianych autopoprawkach jest kwota 1.381.218,00. 

• Skarbnik Gminy Ewa Bączkowska – poinformowała, że kwota 1.381.218,00 podana jest                                 

w dokumencie o nazwie autopoprawki. 
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Głosowano w sprawie: 

Wydanie opinii do projektu uchwały nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038, 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Kania 

 

c) nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok, 

 

Głosowano w sprawie: 

Wydanie opinii do projektu uchwały nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy 

na 2024 rok, 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Kania 

 

d) nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem roku 

budżetowego 2024. 

 

Skarbnik Gminy Ewa Bączkowska – omówiła zapisy projektu uchwały. 

Wytłumaczyła, iż w związku z trwającą procedurą sprawdzającą i nadzoru nad prawidłowością rozliczenia 

końcowego zadania pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec”                    

w części dot. sołectwa Nakło Śląskie, dokonano ujęcia kwoty 2.879.213,85 zł jako środki, które nie zostaną 
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wydatkowane w tym roku, dodała że dokonano takich decyzji w związku z możliwością wynegocjowania 

oszczędności w związku z tą inwestycją. 

Głosowano w sprawie: 

Wydanie opinii do projektu uchwały nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają                 

z upływem roku budżetowego 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Kania 

Ad. 4.  

Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych Łukasz Nolewajka – poinformował, że 

prace są w trakcie przygotowań pod zamówienia publiczne. Pierwszy etap został opisany w Sprawozdaniu 

z działalności Wójta. Drugi etap będzie obejmował zakres Nowego Chechła i północnej części Nakła. Ostatni 

etap to rozbudowa oczyszczalni ścieków.  

• Gerard Nickel – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym ulic Wieczorka, Chopina i Pejzażowej, kiedy 

prace zostaną wykonane. 

Następnie odniósł się do niezrobionej kostki na ul. Kościuszki w Nakle Śląskim, zwrócił się                        

z zapytaniem kiedy te nieprawidłowości zostaną usunięte. 

• Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych Łukasz Nolewajka – 

poinformował, że prace zostaną wykonane, termin realizacji zależy od warunków atmosferycznych.  

Poinformował, że prace na ul. Kościuszki w Nakle Śląskim zostaną wznowione wiosną ponieważ        

w tym miejscu jest różny zakres prac do wykonania.  

• Łukasz Janas – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym ślepej ulicy Kościuszki w Nakle Śląskim, czy 

zgłaszane wcześniej problemy dotyczące przyłączy z rynien z nowych budynków oraz odwodnienia 

z podjazdów są usunięte. 

• Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec Adrian Blondzik – poinformował, że zostało skierowane pismo 

do właściciela terenu z prośbą o usunięcie tych nieprawidłowości, o dostosowanie do 

obowiązujących przepisów. Dodał, że właściciel terenu miał czas do końca roku. Następnie dodał, 

że jeśli tego nie wykona to Urząd Gminy będzie wnioskować o decyzję administracyjną. 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Bacik – zwrócił się z zapytaniem co jest powodem tego, 

że rozbudowa oczyszczalni zaplanowana jest za 1,5 roku. 

• Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych Łukasz Nolewajka – 

poinformował, że rozbudowa oczyszczalni nie ma wykonanej dokumentacji. Dodał, że zgodnie ze 

wstępnymi ustaleniami z projektantami samo projektowanie będzie trwało 12 miesięcy jeśli 

wszystko będzie zgodnie z planem. 
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• Tadeusz Ledwoń – podsumowując dyskusję dodał, że temat z pewnością będzie szerzej omawiany 

w przyszłym roku. Dodał również, że jako komisja gospodarki zaproponują wizję lokalną w 

oczyszczalni, żeby mieć obraz tego co ma zostać  wykonane.  

 

Ad. 5.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z dn. 22.07.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, 

Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 5/2024 z dn. 09.08.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, 

Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 6/2024 z dn. 26.08.2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, 

Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs 
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Ad. 6. 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Kania – poinformował, iż w związku z uruchomieniem 

linii PKP z Tarnowskich Gór otrzymał zgłoszenie od mieszkanki gminy, która nie potrafiła wyjść                 

z pociągu w Nakle w związku z tym, iż był to wagon niedostosowany do osób starszych – wyjście      

z pociągu wymagało pokonania schodów. Dodał, że osoby starsze lub z wózkami nie będą mogły 

korzystać z tego środku transportu jeśli nie będą jeździły dostosowane do ich potrzeb wagony. 

Zwrócił się z prośbą żeby się tym tematem zainteresować.  

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem czy jesteśmy po operacie z Lasami Państwowymi 

dotyczącego zamiany gruntów leśnych należących do Nadleśnictwa Świerklaniec i gruntów 

należących do Gminy Świerklaniec. Na jakim etapie są czynności. 

• Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami                                             

i Nieruchomościami Ludmiła  Jaśkiewicz – wyjaśniła, że zgodnie z otrzymanymi operatami 

szacunkowymi wartość gruntów należących do gminy jest bardzo niska w porównaniu do 

wycenionych gruntów Lasów Państwowych. Trwa proces wyjaśniania nieprawidłowości                         

w operatach. Czekamy na podanie argumentów dlaczego jest taka duża równica wartości gruntów. 

Zgodnie z oświadczeniem pracownika Lasów Państwowych dalsze postępowanie będzie 

prowadzone po 15 stycznia 2025r. Na chwilę obecną zamiana terenów jest dla gminy niekorzystna. 

Dodała, że postępowanie może zostać szybko zakończone jeśli zdecydujemy się zapłacić 

Nadleśnictwu za grunty które proponują nam do zamiany. Natomiast wartość gruntu należącego 

do gminy jest niecałe 10 razy mniejsza niż wartość gruntu które chcemy pozyskać  w wyniku 

zamiany. Wyraziła swoje zdanie, że jest to bardzo niekorzystne dla gminy i lepszym rozwiązaniem 

może być kupno gruntów od Lasów Państwowych niż zamiana z dużą dopłatą. Podsumowała, że na 

chwilę obecną trwa proces wyjaśniania różnic w wartości wskazanych nieruchomości. 

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem czy może zostać podana wartość omawianych 

nieruchomości. 

• Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami                                            

i Nieruchomościami Ludmiła  Jaśkiewicz – poinformowała, że kwota orientacyjna gruntów 

należących do Lasów Państwowych to 50 - 60 zł na metr, natomiast wartość gruntów należących 

do gminy to 6 - 7 zł na metr. Poinformowała, że nie posiada informacji dotyczącej łącznej wartości 

wszystkich dróg, które chcemy pozyskać w ramach zamiany. Zadeklarowała że poda tą informację 

telefonicznie. 

• Zbigniew Jarka – w imieniu mieszkańców powiatowej ul. 3 Maja w Świerklańcu poruszył problem 

studzienek powodujących hałas i drgania podczas przejazdu przez ulicę środków transportu                  

o większym gabarycie. Nadmienił, iż w związku z interpelacją jaką złożył do Starostwa Powiatowego 

otrzymał informację ten zakres nie należy do kompetencji Powiatu. 

Ponadto poinformował, że został poproszony o wyjaśnienie informacji, które docierają do 

mieszkańców, dotyczących planów zamknięcia Pałacu Kawalera. 

• Wójt Gminy Świerklaniec Grzegorz Zadęcki – poinformował, iż pałac w przyszłym roku ma być 

bardziej otwarty. Dodał, iż informacja o zamknięciu pałacu może wynikać z tego, iż planowany jest 

remont dachu na kwotę 2 500 000 zł ze środków zewnętrznych z programu Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych.  

Wyjaśnił, że na chwilę obecną urząd nie chce wynajmować pomieszczeń do momentu zakończenia 

ewentualnego remontu, ponieważ uniemożliwi on chwilowo działalność w pałacu. Nadmienił, że 



 

9 
 

będzie wiadomo jakie są terminy tego remontu w około połowie przyszłego roku – po złożeniu 

wniosku i otrzymaniu ewentualnych środków.  

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Kania – zwrócił się z zapytaniem czy w ramach projektu 

będzie wymagany wkład własny. 

• Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec Adrian Blondzik – poinformował, że dofinansowanie powinno 

być w wysokości 80%, co da wkład własny na poziomie pół miliona. 

Dodał, że w planach jest jeszcze wymiana okien w pałacu na okna plastikowe. Czekamy na zgodę 

konserwatora zabytków. 

• Zbigniew Jarka – zwrócił się z zapytaniem czy na czas remontu zostaje w pałacu ochrona. 

• Wójt Gminy Świerklaniec Grzegorz Zadęcki – poinformował, że w tym temacie planowana jest dość 

duża oszczędność. Umowa na ochronę jest do końca stycznia. Realizowany jest już wstępnie plan 

aby nie było ochrony całodobowej. W związku z tym pałac ma być otwarty 10.00 – 18.00 w dni 

powszednie i w weekendy. Poza tymi godzinami na wszystkie wydarzenia będzie obsługa portierni. 

Planowana jest inwestycja w postaci dodatkowych kamer i czujników. Pracownik w ogrodnictwie 

będzie pilnował Baszty i Pałacu Kawalera. Może to dać oszczędność w wysokości 150 000 zł rocznie, 

odliczając koszt zatrudnienia może to być oszczędność ok 50 000 zł  

• Tadeusz Ledwoń –  wyraził swoją opinię, iż obecna ochrona to jest jeden element a drugi element 

to jest inna forma zatrudnienia. Natomiast w tej wersji w której nasi włodarze to przedstawili to 

tego nie będzie dlatego jego zdaniem będzie to na pewno 150 000 zł rocznie. 

• Wójt Gminy Świerklaniec Grzegorz Zadęcki –   nadmienił, że takie postępowanie na pewno 

spowoduje oszczędności choć nie jest jeszcze dokładnie policzona kwota.  

• Adam Francik – zwrócił się z zapytaniem z jakich programów zewnętrznych będą pochodziły 

pieniądze na remont Pałacu Kawalera.  

• Zastępca Wójt Świerklaniec Adrian Blondzik – poinformował, że remont dachu ma być finansowany 

z programu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, natomiast wymiana okien z Krajowego Planu 

Odbudowy.  

• Przewodniczący Rady Gminy Michał Nolewajka – przekazał podziękowania w imieniu mieszkańców 

w sprawie likwidacji uciążliwej hodowli, w związku z tą sprawą przekazuje również prośbę od 

mieszkańców o pilne przeprowadzenie lokalnej deratyzacji wokół tej posesji w związku z tym iż po 

likwidacji hodowli zostały odkryte tam stanowiska bytowania gryzoni. 

 

Ad. 7.  

Wobec braku zgłoszeń i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji, radny Tadeusz Ledwoń 

zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Spisała: J. Hajda                       Przewodniczący 

            Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji 

 

Tadeusz Ledwoń 

 


